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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91. §-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést
kívánok feltenni Dr. Molnár Lajos egészségügyi miniszter úrnak :

Lehet-e még változtatni?
címmel.

Tisztelt Miniszter úr!

A március 8-án kihirdetett és egy nappal később a tárca honlapján megjelent
régiós kórházi ágyszámok, valamint az új beutalási szabályzat aránytalanságaira
szeretném figyelmét felhívni .

A jelenleg még hatályos beutalási rend szerint Pilis és Nyáregyháza települések
lakóinak aktív fekvőbeteg ellátását - az összes rendelkezésre álló szakmában - a
ceglédi Toldy Ferenc Kórház biztosította . Az új beosztás szerint a betegeknek
április 1-től, a kerepestarcsai Flór Ferenc Kórházba kell utazniuk, amennyiben
fekvőbeteg ellátásra szorulnak .
A tízezer lakosra jutó szakmánkénti ágyszámok tekintetében a két intézet között,
30 - 47 %-s különbségek mutatkoznak. Belgyógyászat és társszakmák
vonatkozásában a ceglédi ágyszám 8,2 /10.000 lakos, míg a kerepestarcsai 5,8 /
10 .000 lakos. Sebészet és társszakmák esetében még nagyobb a különbség, 4,3
illetve 2,3 / 10.000 lakos . A többi szakmában is hasonlóak az aránytalanságok .
Félő, hogy az ellátó terület nagyságához képest szűk kerepestarcsai kapacitások
ellátási zavarokhoz vezethetnek .
Hasonló, ha nem nagyobb probléma az intézmények megközelíthetőségének
kérdése . Pilisről és Nyáregyházáról vonattal csak Budapesten keresztül, többszöri
átszállással lehet eljutni Kerepestarcsára, míg Cegléd közvetlenül elérhető. A
Volánbusz járatok menetideje Kerepestarcsára közel 3 óra, míg Ceglédre alig 45
perc. Személygépkocsival is a 4-es főúton Cegléd 20 perc távolságra van, míg a
Flór Ferenc Kórházba több mint 50 perc a menetidő . Hasonló jellegű problémák
vethetők fel Monor, Csévharaszt, Vasad, Bénye, és Gomba esetében is, bár
korábban ezek a települések nem tartoztak Cegléd ellátási körzetéhez .

Írásbeli választ igénylő kérdés

ággY les Hivatala
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További probléma a kardiológiai ellátás kérdése. A ceglédi kórház megyehatáron
túlnyúló ellátó centrumként működik jelenleg ebben a szakmában . Különösen igaz
ez a pacemaker beültetésekre és az elektrofiziológiai vizsgálatokra . Az új beutalási
rend szerint ez megszűnik, az ellátási terület drasztikusan csökken .
Érthetetlen számunkra, hogy urológiai ellátást biztosíthatunk 6 település több mint
35 ezer lakosa számára, ugyanakkor Cegléd és szűken vett környéke lakóinak a
kerepestarcsai kórház lett kijelölve .

Elsőre áttekintve az új beutalási rendet ezek a legszembetűnőbb problémák . A
felsoroltakra tekintettel kérdezem miniszter urat, milyen szempontok szerint lett
kialakítva az új beutalási rend, illetve lehet-e még változtatni rajta?

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2007. március 10.

Csák András
(MDF)
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